

St. Rose of Lima

Feast Day: August 23 (1586-1617)

All Grades



Some Saints have travelled around the world. Rose of Lima became a saint without ever leaving her backyard!

She was born on April 20, 1586 to proud parents Gaspar de Flores and Maria de Oliva. During the Pentecost of that year, she was baptized Isabel de Flores, named after her aunt and godmother. Her beauty was so great that she was

nicknamed "Rose". At the age of 14, she was confirmed, taking Rose as her confirmation name.

Throughout her childhood and youth, Rose did not have the opportunity to attend school. She stayed at home and worked in the garden, growing a variety of beautiful flowers. Rose was enchanted with the butterflies, birds and flowers that surrounded her because they reminded her of God's beauty. She also learned to embroider on silk and create designs, usually of flowers.

As a child, Rose admired Saint Catherine of Siena and devoted her life to emulating her ways by wanting to live only for Jesus and challenging herself with difficult situations. She also built a prayer hut for herself in the backyard so she could have a place to be alone and pray.

She wanted to enter a convent, become a sister, and live a life offered to God; however, her parents wanted her to marry. Rose would smear her face with dirt and cut off her hair to deter suitors. Finally, her parents would allow her to become a nun with the condition that she would not live in the convent but stay at home. She joined the Third Order of Saint Dominic, wore the white habit and black veil of the Dominican sisters, and spent many more hours a day in her prayer hut, eventually living in that hut. Rose was very skilled at needlework and would make beautiful embroidery and lace to sell along with the flowers she would grow in her home to help her family and raise funds for the poor.

Rose's love for God also led her to love the poor. She was devoted to care for the sick and hungry.



Her spirit of mission to bring the love of God to everyone led her to make sure that all could get basic medical care. In her parents' home, she set up one room as a free medical clinic for poor children and elderly people who were ill. This free service became the beginning of social service in Peru.

If she was not caring for the poor and sick or working she would spend her time in prayer and fasting. She performed daily adoration of the Blessed Sacrament and took daily communion.

In the last year of her life, Rose became very ill, and died on August 24, 1617. She was widely known and loved by both the rich and poor as huge crowds gathered when they heard about her death, making her funeral an occasion of public honor. She was buried privately in the cloistered part of St. Dominic's Church.

Saint Rose of Lima is a great example of the great impact we can have on our community and the world just by our actions in our own neighborhoods. She is the patron Saint of Latin America and the Philippines and also the first saint born in the Americas.

Reflection

1. Spend some time with the Blessed Sacrament. Ask God to guide you to make good decisions.
2. Can you commit to praying a Hail Mary everyday for the needy children in the world?

Patron of: Latin America and Philippines

Birth: April 20, 1586

Death: August 24, 1617

St. Rosa de Lima

Día de fiesta: Agosto 23 (1586-1617)



Todos los grados



Algunos santos han viajado por todo el mundo. ¡Rosa de Lima se hizo santa sin salir de su patio!

Nació el 20 de abril de 1586 de los orgullosos padres Gaspar de Flores y María de Oliva. Durante el Pentecostés de ese año, fue bautizada como Isabel de Flores, llamada así por su tía y madrina. Su belleza era tan grande que la apodaron "Rosa". A la edad de 14 años, fue confirmada, tomando a Rosa como su nombre de confirmación.

A lo largo de su infancia y juventud, Rose no tuvo la oportunidad de asistir a la escuela. Se quedó en casa y trabajó en el jardín, cultivando una variedad de hermosas flores. Rose estaba encantada con las mariposas, pájaros y flores que la rodeaban porque le recordaban la belleza de Dios. También aprendió a bordar en seda y crear diseños, generalmente de flores.

De niña, Rosa admiraba a Santa Catalina de Siena y dedicó su vida a emular sus caminos al querer vivir solo para Jesús y desafiarla a sí misma en situaciones difíciles. También construyó una choza de oración para ella en el patio trasero para poder tener un lugar para estar sola y orar.

Quería entrar en un convento, hacerse hermana y vivir una vida ofrecida a Dios; sin embargo, sus padres querían que se casara. Rose se manchaba la cara con tierra y se cortaba el cabello para disuadir a los pretendientes. Finalmente, sus padres le permitirían hacerse monja con la condición de que no viviera en el convento sino que se quedara en casa. Se unió a la Tercera Orden de Santo Domingo, vestía el hábito blanco y el velo negro de las hermanas dominicas y pasaba muchas más horas al día en su choza de oración, eventualmente viviendo en esa choza. Rose era muy hábil en la costura y hacía hermosos bordados y encajes para vender junto con las flores que cultivaba en su casa para ayudar a su familia y recaudar fondos para los pobres.

El amor de Rosa por Dios también la llevó a amar a los pobres. Se dedicó al cuidado de los enfermos y hambrientos. Su espíritu de misión de llevar el amor de Dios a todos la llevó a asegurarse de que todos pudieran recibir atención médica básica. En la casa de sus padres, instaló una habitación como clínica médica gratuita para niños pobres y ancianos enfermos. Este servicio gratuito se convirtió en el inicio del servicio social en el Perú.

Si no estaba cuidando a los pobres y enfermos o trabajando, pasaba su tiempo en oración y ayuno. Ella realizaba la adoración diaria del Santísimo Sacramento y tomaba la comunión diaria.

En el último año de su vida, Rose enfermó gravemente y murió el 24 de agosto de 1617. Era muy conocida y querida tanto por los ricos como por los pobres, ya que grandes multitudes se reunieron cuando se enteraron de su muerte. Hacer de su funeral una ocasión de honor público. Fue enterrada en privado en la parte enclaustrada de la iglesia de Santo Domingo.

Santa Rosa de Lima es un gran ejemplo del gran impacto que podemos tener en nuestra comunidad y el mundo con nuestras acciones en nuestros propios barrios. Es la patrona de América Latina y Filipinas y también la primera santa nacida en las Américas.

Reflexión

1. Pasa algún tiempo con el Santísimo Sacramento. Pídele a Dios que te guíe para tomar buenas decisiones.
2. ¿Puedes comprometerte a rezar un Ave María todos los días por los niños necesitados del mundo?

Patrona de: america latina y filipinas

Nacimiento: 11 de abril de 1586

Muerte: 24 de agosto de 1617